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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 10-09-2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 905 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 905:
’’Vil ministeren tage nogen konkrete initiativer i en situation, hvor 44 procent af
kvinderne, der skal opereres for brystkræft, venter for lang tid, og set i forhold
til at udviklingen under regeringen går i den forkerte retning, i det der bl.a. kan
ses en forværring i forhold til den forrige opgørelse?”

Svar:
Jeg lægger til grund, at der sigtes til, at der mellem 1. og 2. kvartal 2013 i mo-
nitoreringen er et fald i antallet af brystkræftpatienter, der kommer igennem 
deres pakkeforløb inden for standardforløbstiden. Regionerne skal på Task 
Force for Patientforløb på Kræft- og Hjerteområdet redegøre for, hvilke initiati-
ver konkret de har og vil tage for at sikre, at flere kræftpatienter, herunder og-
så brystkræftpatienter specifikt, kommer i behandling inden for standardfor-
løbstiderne.

Jeg vil i øvrigt bemærke, at det under den tidligere regering ikke var muligt på 
samme systematiske måde som i den nuværende monitorering at følge de en-
kelte patienters kræftpakkeforløb, og derved sætte målrettet ind, hvor der er 
behov for forbedringer. 

Jeg kan derudover henvise til mit svar på spørgsmål 904 og 906.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Jeppe Troels Berger
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